



Executive Position: Senior Manager Finance

Reporting to: The Managing Director

The Bank

The National Bank of Vanuatu Limited (NBV) is a Vanuatu registered company operating under the jurisdiction of the Reserve Bank of Vanuatu. The bank has no international bank parent and undertakes all corporate management, regulatory development, risk and capital management, business modeling and planning, technology and support functions in-house. NBV is a standalone bank servicing the archipelago from Mota Lava in the north to Aneityum in the south, and it is the life blood of financial services across the country.

The Person

The role of Senior Manager Finance requires very good leadership, management, technical skills and understanding of all components and operational aspects of finance and local and international finance regulatory matters, risk assessment and management practices. Applicants must have excellent communication and project management skills that will enable them to communicate with the management team, all stakeholders and staff of all levels. The Senior Manager Finance must possess the necessary skills, developed over a professional commercial banking career, to lead and grow a team of 6 staff.

Qualifications and Experience:

It is expected that the successful applicant will possess:

- Degree in Accounting or Banking and Finance (or a related field),
- Postgraduate Qualification (in business or related field) desirable, preferably Commerce, Banking & Finance,
- Extensive experience in a Commercial and Treasury environment, with expertise and experience Financial market and liquidity risk,
- Expertise and experience in project management is desirable,
- Expertise and experience in change management and building high performing teams,
- Minimum of 5 years' management

experience in a Commercial bank.

Role Competencies and Capabilities:

Applicants must have extensive demonstrable competencies as follows:

- Excellent strategic management, project and business planning skills,
- Significant experience in financial analysis, risk management, balance sheet management, financial management and a strong appreciation and understanding of commercial banking regulatory framework,
- Solid understanding of and expertise in management of all aspects of liquidity and cash flow management as well as in depth appreciation of all Prudential bank management guidelines and regulations,
- Must be driven by target, goal and vision attainment,
- Good communication skills , written and verbal,
- Exhibit excellent people management & leadership skills complimented by solid communication skills as well as outstanding problem solving and decision making capabilities.

Only suitably qualified and competent individuals with experience in similar roles can apply for this position. To be considered candidates must clearly meet the above requirements.

Applications and curriculum vitae, including a covering letter that demonstrates you meet all the above requirements, together with suitable referees should be posted to:

Mrs. Juliann Williams
Head of Human Resources
National Bank of Vanuatu Limited
P.O. Box 249
Port Vila
Vanuatu

Or emailed (in word or pdf format only) to juliann.w@nbv.vu

Applications must be received no later than close of business Friday 09th September 2016.

Poste exécutif : Responsable du secteur finance

Dépendant du Directeur

La banque

La Banque Nationale du Vanuatu (NBV) est une compagnie Ni Vanuatu qui opère sous la juridiction de la Banque de Réserve du Vanuatu. La banque n'est affiliée à aucune banque internationale et fonctionne en local pour toutes les opérations de gestion corporative, développement, gestion des risques et du capital, planification et modélisation des affaires et au niveau technologique. La NBV est un service bancaire destiné à servir les intérêts du public et permet le flux d'échanges financiers depuis Motalava dans le nord jusqu'à Anatom dans le sud.

Le rôle

Le rôle du Responsable du secteur finance requiert d'excellentes capacités à de meneur d'hommes, de gestion des affaires, de solides aptitudes techniques et une bonne compréhension de tous les aspects de la finance au niveau local et international, une bonne gestion des risques et de bonnes pratiques de gestion. Les candidats devront avoir d'excellentes capacités de communication et des aptitudes de gestion qui leur permettront de communiquer avec l'équipe de gestion, tous les participants et les employés de la banque. Le Responsable du secteur finance devra maîtriser le savoir faire indispensable à une carrière commerciale dans le monde de la banque afin de mener et développer une équipe de 6 personnes.

Qualifications et Expérience:

Le candidat devra posséder:

- Diplôme en comptabilité, Banque ou finance (ou domaine similaire),
- Posséder un diplôme supérieur (dans les affaires ou) dans le Commerce, la Banque & la finance,
- Une grande expérience de l'environnement commercial et du domaine du Trésor, avec une expertise et une expérience des marchés financiers et de la gestion des risques financiers,
- Une Expertise et une solide expérience dans la gestion des projets est souhaitable,

- Une Expertise et une solide expérience dans le domaine de la gestion des changes et la mise en place d'équipes de haute performance.
- Un Minimum de 5 années d'expérience dans la gestion d'une banque commerciale.

Compétences et capacités du poste:

Les candidats devront faire preuve de leurs compétences dans les domaines suivants:

- Excellente stratégie de gestion, planification des projets et des affaires,
- Expérience solide en analyse financière, gestion des risques, gestion des soldes, gestion financière et une bonne appréciation et compréhension des régulations bancaires,
- Une bonne compréhension et une expertise en gestion des liquidités et du cash flow ainsi qu'une grande compréhension des règles de prudence et de gestion en matière bancaire.
- Devra être motivé et posséder une vision d'ensemble et des buts à atteindre.
- Posséder de solides capacités de communication verbales et à l'écrit,
- Faire preuve d'excellentes capacités de gestion du personnel, de meneur de groupe, renforcé par des capacités à communiquer, à régler les problèmes et la prise de décisions.

Seuls les candidats possédant les capacités ci dessus, avec une solide expérience dans des postes similaires peuvent postuler à ce poste.

Les dossiers de candidature et Curriculum Vitae, appuyés d'une lettre de présentation démontrant vos capacités pour ce poste ainsi que vos références devront être adressés à :

Mrs. Juliann Williams
Head of Human Resources
National Bank of Vanuatu Limited
P.O. Box 249
Port Vila
Vanuatu

Ou envoyé par courriel (word ou pdf) à juliann.w@nbv.vu

Les dossiers de candidature devront être envoyés avant le vendredi 9 Septembre 2016.